
PROTOKÓŁ V/2015 

z Sesji Rady Gminy Białogard 

z dnia 25 lutego 2015 r. 
 

    W posiedzeniu udział wzięli wszyscy członkowie Rady Gminy, 31 Sołtysów oraz Pan Jan 

Mazurkiewicz Kierownik Terenowego Zespołu Doradców w Białogardzie oraz Pan Mariusz 

Fiuk Prezes firmy Eko-Fiuk. Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego protokołu. W 

posiedzeniu udział wzięli także: Pan Jacek Smoliński - Wójt Gminy Białogard, Pani 

Bogumiła Dorywalska - Skarbnik Gminy Białogard, Pan Andrzej Galuba - Komendant Straży 

Gminnej Gminy Białogard, Pan Janusz Rdzanek Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 

i Ochrony Środowiska, Pani Grażyna Mazur, Pani Elżbieta Trzcińska, Pani Alina Świder i 

Pan Jerzy Zasztowt - Dyrektorzy Szkół oraz Pan Tadeusz Krzyżaniak - Komendant Gminny 

OSP. 

   Posiedzenie odbyło się na sali konferencyjnej Urzędu Gminy Białogard w godzinach 10
00

 -

16
35

. 

   Posiedzeniu przewodniczył Pan Kazimierz Gregorczyk - Przewodniczący Rady Gminy, 

protokołowała Pani Joanna Czupreta – Inspektor ds. obsługi Rady Gminy i oświaty. 

   Obrady V Sesji Rady Gminy otworzył Pan Przewodniczący. Pan Gregorczyk powitał 

uczestników posiedzenia, a następnie przedstawił porządek Sesji w poniższym brzmieniu.  

1. Otwarcie sesji, w tym: 

-   stwierdzenie kworum, 

-   przyjęcie porządku obrad, 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady  

Gminy.  

3. Interpelacje i zapytania Radnych.  

4. Zapoznanie się z planem pracy Zachodniopomorskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego   

Terenowego Zespołu Doradców  w Białogardzie na rok 2015. 

5. Sprawozdanie z działalności OSP za 2014 r. 

6. Przedstawienie kalendarza imprez sportowych  i turystycznych oraz programu działania  

Gminnego Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe w Białogardzie na 2015 rok z 

uwzględnieniem podziału środków na  poszczególne  koła LZS. 

7. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 
-   zmian w budżecie gminy na 2015 rok, 

-   zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 2015-2028, 

-   sprzedaży nieruchomości zabudowanych oraz nieruchomości niezabudowanej w drodze   

przetargu ustnego nieograniczonego, 

-   sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu ustnego nieograniczonego, 

-   zmiany uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy   

Białogard,  

-   określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w 

zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 

-   wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, wysokości 

tej opłaty, oraz stawki opłaty za pojemnik, 

-   Statutów Sołectw Gminy Białogard. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

9. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

10. Zamknięcie V Sesji Rady Gminy Białogard. 



   Do pełnego wyczerpania pierwszego punktu obrad pozostało przyjęcie Protokołu z IV Sesji 

Rady Gminy Białogard. Pan Przewodniczący ogłosił, że w związku z nie wniesieniem w 

terminie określonym Statutem Gminy Białogard - § 22 ust. 2 - do treści ww. Protokołu 

żadnych poprawek i uzupełnień - Rada protokół przyjęła.  

Ad. 2. W tym punkcie Pan Wójt poprosił Przewodniczącego o udzielenie głosu Prezesowi 

firmy Eko-Fiuk, który poinformował o planowanych zmianach w wywozie odpadów, oraz 

zmianach w segregacji odpadów. Zaproponował  podwyższenie stawki za wywóz w zamian 

za to mieszkańcy domów jednorodzinnych otrzymywaliby od firmy 2 worki miesięcznie do 

zbiórki selektywnej. Rezerwowa ilość worków znajdowałaby się w Urzędzie Gminy. 

Poinformował również, że na terenie Gminy Białogard odpady segregują mieszkańcy ok. 

1700 posesji. 

Pani Elżbieta Trzcińska poprosiła o rozwiązanie problemu wywozu liści z terenu szkoły. 

Powiedziała, że jest ogromny problem z ich wywożeniem, spytała czy Firma nie może 

podstawić dużego kontenera? Pan M. Fiuk odpowiedział, że zajmie się tą sprawą i na pewno 

da się to załatwić.  

Informację z międzysesyjnej działalności przedstawił Pan Jacek Smoliński - Wójt Gminy 

Białogard. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

   Pan Wójt podziękował za pomoc pogorzelcom z miejscowości Dębczyno, przekazał na ręce 

Pani Anety Drąg przybory szkolne ufundowane przez Jednostkę Powiatowej Straży Pożarnej. 

Komendant PSP Pan Jacek Szpuntowicz podziękował Wójtowi i Radzie za utrzymanie i 

wsparcie jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie gminy, powiedział, że 

jednostki OSP pełnią bardzo ważną rolę w działaniach ratowniczych.   

 

Ad. 3. Pan Przewodniczący poinformował, iż na dzisiejszą Sesję nie wpłynęły żadne 

interpelacje. Pan Marcin Oborski – spytał dlaczego 2 strażników Straży Gminnej dostało 

wypowiedzenia skoro jest to jedyny referat który nie przynosi strat a przynosi dochody, 

dlaczego od 4 lat Strażnicy nie są wyposażani w mundury? 

W jaki sposób Straż Gminna wykona plan budżetu na 2015 r. w wysokości 1,5 ml zł przy 

zatrudnieniu 3 osób. Pani Skarbnik odpowiedziała, że udzieli informacji w punkcie 8. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Ad. 4. Zapoznanie się z planem pracy Zachodniopomorskiego Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego  Terenowego Zespołu Doradców  w Białogardzie na rok 2015. Informację 

przedstawił kierownik TZD w Białogardzie Pan Jan Mazurkiewicz. Poprosił Sołtysów aby 

pomogli w zorganizowaniu spotkania z rolnikami którzy mogą wziąć udział w Programie 

Rozwoju Obszarów Wiejskich jako "małe gospodarstwa". 19 marca w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy odbędzie się szkolenie dotyczące płatności obszarowych. Poinformował 

również, że w 2014 roku na terenie Gminy Białogard odbyły się 22 szkolenia w których 

udział wzięło 1066 osób. Na zakończenie Pan J. Mazurkiewicz podziękował Panu T. 

Krzyżaniak Komendantowi Gminnemu OSP za współpracę i pomoc. 

Ad. 5.  Sprawozdanie z działalności Gminnej Jednostki OSP za 2014 r. przedstawił Pan T. 

Krzyżaniak Komendant Gminny OSP (w załączeniu do protokołu). 

Informację z działalności poszczególnych jednostek OSP przedstawili: 

Prezes OSP Białogórzyno Pan Ireneusz Burczak.  

Naczelnik OSP Kościernica Pan Damian Janusiak.  

Prezes OSP Stanomino Pan T. Krzyżaniak, poprosił o niekorzystanie z hydrantów gminnych 

w czasie akcji gaśniczych. 

Na Sesję nie przybyli przedstawiciele jednostek OSP Rogowo, OSP Podwilcze i OSP 

Pomianowo. Pan P. Kozicki spytał jak rozliczane są wymiany bądź sprzedaż starego, 



zużytego sprzętu? Pan I. Burczak odpowiedział, że zużyte akumulatory oddaje się kupując 

nowe. Pan P. Kozicki spytał jaki jest dokument potwierdzający ten fakt? Pan I. Burczak 

odpowiedział, że takim potwierdzeniem jest faktura. 

Pan M. Pender spytał co zawiera pozycja „kosiarka” w rozliczeniu OSP Stanomino? Pan T. 

Krzyżaniak odpowiedział, że jest to zakup kosiarki, żyłki i całego osprzętu niezbędnego do 

działania kosiarki. 

Ad. 6. Kolejnym punktem było przedstawienie kalendarza imprez sportowych  i 

turystycznych oraz programu działania  Gminnego Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe w 

Białogardzie na 2015 rok  z uwzględnieniem podziału środków na  poszczególne  koła LZS 

informację przedstawił Pan Jan Kaleja ( w załączeniu do protokołu). Pani Aneta Drąg 

poprosiła aby zwiększyć dostępność dla mieszkańców informacji na temat jakichkolwiek 

zawodów. Pan J. Kaleja odpowiedział, że będzie uzupełniał na bieżąco informacje o 

wszystkich imprezach. Pan Wójt  powiedział, że informacje będą umieszczane w zakładce 

LZS na BIP-ie Gminy Białogard, poprosił o przekazywanie bieżących informacji 

informatykowi. Pan J. Budzyński spytał dlaczego imprezy odbywają się na terenie miasta, a 

nie na przykład w sali gimnastycznej w Pomianowie, strzelnicy w Stanominie? Pan J. Kaleja 

odpowiedział, że pisząc program działania LZS na 2015 rok, nie wiedział, że sala w 

Pomianowie zostanie tak szybko oddana. Pan M. Pender spytał kto bierze udział w 

wycieczkach np. do Zakopanego? Stwierdził, że to są duże koszty. Pan J. Kaleja 

odpowiedział, że jeżdżą zawodnicy którzy reprezentują gminę w zawodach sportowych.  

 

Ad. 7.  Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał. 

1) Pierwszym z rozpatrywanych projektów uchwał był projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy na 2015 rok,  uchwałę omówiła Pani Skarbnik. Pan J. Budzyński stwierdził, że 

nie było decyzji Rady o rozbiórce, miały zostać  przedstawione koszty, o decyzję mieli zostać 

poproszeni mieszkańcy. Pan Wójt odpowiedział, że trzeba zagwarantować środki w budżecie, 

cena która jest w przedstawionej ofercie jest jedyną nam przedstawioną, jest to korzystna cena. 

Pan Kazimierz Kwiatkowski spytał czy jest sens rozbiórki tej części? Pan Wójt odpowiedział, że 

trzeba zakończyć inwestycję i dopiero wtedy można przystąpić do rozbiórki, ale środki trzeba 

zagwarantować już teraz. Pan J. Budzyński powiedział, że jako członek Komisji Komunalnej wie, 

że środki potrzebne są na remonty dróg i, że nie jest przekonany, że już teraz trzeba podjąć 

decyzję o rozbiórce. Pan Przewodniczący zarządził głosowanie za wycofaniem z uchwały punktu 

o sfinansowaniu rozbiórki drugiej części budynku w Stanominie. 

Głosowanie za wycofaniem z projektu budżetu pozycji dotyczącej sfinansowania rozbiórki: 

„za” – "6 głosów", 

"przeciw" - 5 głosów, 

"wstrzymało się" - "4 głosy" 

Głosowanie nad uchwałą po wycofaniu punktu o sfinansowaniu rozbiórki drugiej części budynku 

w Stanominie: 

„za” – jednogłośnie. 

 

2) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 2015-

2028. Uchwałę przedstawiła Pani Skarbnik. 
Głosowanie: 
„za” – jednogłośnie. 

 

3) Uchwała w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanych oraz nieruchomości 

niezabudowanej w drodze przetargu ustnego nieograniczonego. Pan M. Pender zgłosił 

wniosek o wycofanie z uchwały działki położonej w Białogórzynie z uwagi na to, że 

mieszkańcy chcą aby w przyszłości powstała tam świetlica. 



Głosowanie nad wnioskiem: 

„za” – 12 głosów 

„wstrzymujący się” - 1 głos 

Pan Wójt zwrócił uwagę na to, że trzeba skonsultować z informatykiem sprzedaż tych działek, 

ponieważ w ramach projektu mają w tych miejscowościach zostać postawione maszty 

internetowe, należy sprawdzić czy do sprzedaży nie są przeznaczone właśnie te działki. 

Pan W. Jakowicz Sołtys sołectwa Rychówko poinformował, że ma informację, że na działce 

przeznaczonej do sprzedaży zlokalizowana jest budowa masztu. Pan Przewodniczący zgłosił 

wniosek o wycofanie z projektu uchwały sprzedaży działki w Rychówku. 

Głosowanie nad wnioskiem: 

„za” – jednogłośnie. 

Pan K. Chodynko zgłosił wniosek o wycofanie z projektu uchwały również działki w Byszynie, z 

uwagi na fakt, że nie jest zorientowany w którym miejscu znajduje się działka oraz gdzie 

zaplanowany został maszt internetowy. 

Głosowanie nad wnioskiem: 

„za” – jednogłośnie. 

 Wobec wycofania z projektu uchwały wszystkich działek zaplanowanych do sprzedaży, projekt 

uchwały został wycofany z porządku obrad Sesji. 

 

4) Uchwała w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego  

Głosowanie: 
„za” – jednogłośnie. 

Wyszła Pani A. Drąg. 

 

5) Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Białogard, zmiany w Regulaminie przedstawił Pan Wójt oraz pani 

Małgorzata Sus-Bartman, poinformowała, że wszystkie zmiany będą omawiane w czasie 

zebrań sołeckich. powiedziała, że przygotowane są nowe ulotki ze zmienionymi zasadami 

segregacji, które również zostaną przekazane mieszkańcom w czasie tych zebrań. 

 Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie. 

 

6) Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów  komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi  został omówiony w czasie posiedzeń 

Komisji Rady Gminy. Na sesji projekt przedstawiła Pani M. Sus-Bartman 

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie. 

 

7) Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, wysokości tej opłaty, oraz stawki opłaty za pojemnik  został omówiony w 

czasie posiedzeń Komisji Rady Gminy. Na sesji projekt przedstawiła Pani M. Sus-Bartman 

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie. 

 



8) Uchwałę w sprawie Statutów Sołectw Gminy Białogard. Pan Wójt poinformował, że 

uchwała została poddana pod konsultacje z mieszkańcami Gminy Białogard, wszelkie 

zastrzeżenia zostały przeanalizowane i uwzględnione w przygotowanym statucie. 
Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie. 

 

6) Uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Białogard do projektu „Ochrona 

bioróżnorodności biologicznej i ekosystemów na terenie Dorzecza Parsęty poprzez edukację 

dzieci i młodzieży”. Pan Wójt poinformował, że projekt realizowany jest przez Związek 

Miast i Gmin Dorzecza Parsęty, gmina musi wytypować jedną szkołę podstawową. Poprosił 

Dyrektorów szkół, którzy wyrazili chęć przystąpienia do projektu o zabranie głosu. Następnie 

Radni zagłosowali nad wyborem szkoły, do projektu  wybrana została Szkoła Podstawowa 

im. Jana Brzechwy w Rogowie. 

 
Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie. 

 

Ad. 8. Pan Przewodniczący poinformował, iż na Sesję nie wpłynęły odpowiedzi na 

interpelacje i zapytania Radnych. 

  

Ad. 9. Wolne wnioski, zapytania i informacje. Pan Wójt odpowiedział na pytanie zadane 

przez Pana M. Oborskiego dotyczące zwolnienia dwóch strażników Straży Gminnej, 

poinformował, że na dzień dzisiejszy nikt wypowiedzenia nie otrzymał, chociaż są one 

planowane. Powiedział również, że nie zgadza się z tym, że likwidowane są stanowiska które 

przynoszą dochód, Straż Gminna nie została  powołana po to, aby zarabiać pieniądze, tylko 

po to, aby  zapewniać bezpieczeństwo i utrzymywać porządek. Pan Wójt powiedział również, 

że nie stać gminy na zatrudnianie tylu strażników, lepiej będzie zatrudnić ich mniej jednak 

lepiej doposażyć pracujących. 

 

Ad 10. Zamknięcie V Sesji Rady Gminy Białogard. 

   Wobec wyczerpania wszystkich punktów V Sesja Rady Gminy Białogard została 

zakończona. 

   Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Joanna Czupreta  


